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Protokół XXX/13 

z XXX Sesji VI Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 19 grudnia 2013 r. 

 

Obrady XXX Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 9
05

 i trwały do godz. 10
50

. 
 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 
 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności. 
 

Ponadto obecni: 

Proboszcz Parafii p.w. Trójcy Przenajświętszej – Ks. Kanonik Henryk Polkowski 

Starosta Powiatu Suwalskiego – Szczepan Ołdakowski 

Kierownik Rewiru Dzielnicowych II Wydziału Prewencji KMP w Suwałkach – asp. szt. Zdzisław Grzyb 

Wójt Gminy Raczki – Roman Fiedorowicz 

Zastępca Wójta – Piotr Gajda 

Sekretarz Gminy – Andrzej Czuper 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Grzędzińska 

Radca Prawny – Jerzy Lewczuk 

Kierownik BOS – Witold Bartoszewicz 

Kierownik ZGKiM – Mirosław Wądołowski 

Dyrektor Gimnazjum w Raczkach – Wiesława Jasionowska 

Dyrektor Szkół Podstawowych w Jaśkach i we Wronowie – Marta Jaworowska 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Raczkach – Artur Łuniewski 

Kierownik GOPS – Justyna Sadowska-Kurzyna 

Kierownik GKO – Romuald Dzienis 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Sewastynowicz: 

 

„Otwieram XXX Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Witam przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki: Ks. Kanonika Henryka Polkowskiego, Pana Szczepana 

Ołdakowskiego Starostę Powiatu Suwalskiego, asp. szt. Zdzisława Grzyb Kierownika Rewiru 

Dzielnicowych Wydziału Prewencji KMP w Suwałkach, Pana Witolda Bartoszewicz Kierownika BOS, 

Mirosława Wądołowskiego Kierownika ZGKiM, Panią Wiesławę Jasionowską Dyrektor Gimnazjum, 

Panią Martę Jaworowską Dyrektor Szkół Podstawowych w Jaśkach i we Wronowie, Państwa radnych, 

Wójta Gminy Raczki, Państwa sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 
 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach bierze udział 14 radnych, w związku z tym 

obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Porządek obrad został przesłany w zawiadomieniu  

o zwołaniu sesji. Proponuję wprowadzić do dzisiejszego porządku obrad po pkt 8 projekt uchwały 

dotyczący upoważnienia do zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego realizowanego przez Gminę Raczki pod nazwą „Modernizacja oświetlenia ulicznego na 

terenie Gminy Raczki” w ramach programu priorytetowego „System zielonych inwestycji (GIS – Green 

Investment Scheme). Część 6) SOWA – Energooszczędne oświetlenie uliczne” oraz projekt uchwały 

zmieniający uchwałę dotyczącą wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 

Czy są jakieś inne propozycje zmiany porządku obrad? 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie proponowanych zmian do porządku obrad. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. Za przyjęciem proponowanych zmian głosowało 14 radnych. 

Proponowane zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie. 
 

Po wprowadzeniu zmian, porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 2014 rok. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru Gminy Raczki obejmującego tereny położone w obrębach 

miejscowości Raczki i Dowspuda. 

9. Uchwała w sprawie upoważnienia do zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego realizowanego przez Gminę Raczki pod nazwą „Modernizacja oświetlenia 

ulicznego na terenie Gminy Raczki” w ramach programu priorytetowego „System zielonych 

inwestycji (GIS – Green Investment Scheme). Część 6) SOWA – Energooszczędne oświetlenie 

uliczne”. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę dotyczącą wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 

2018: 

- odczytanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 2018, 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2014 – 2018, 

- odczytanie opinii w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 2018 

przez przewodniczącego Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 2018, 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2014 – 2018, 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na 

lata 2014 – 2018. 

13. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2014 rok: 

- odczytanie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 rok, 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 

rok, 

- odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 rok przez przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie projektu budżetu 

gminy Raczki na 2014 rok oraz o możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu, 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2014 rok, 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2014 rok. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

15. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

Porządek obrad został jednogłośnie przez radnych. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Informuję, że protokół z XXIX Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Proponuję przyjęcie protokołu z poprzedniego 

posiedzenia.  
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Do protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty przez 

radnych: 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Proszę Państwa w związku z tym, że spotykaliśmy się 

przed zbliżającym się Świętami Bożego Narodzenia chciałbym w tym momencie rozpocząć spotkanie 

opłatkowe i aby obecny tutaj Ks. Proboszcz pobłogosławił opłatki, którymi będziemy się dzielić. 
 

Ks. Kanonik Henryk Polkowski – Rozpocznijmy nasze spotkanie opłatkowe od odśpiewania kolędy  

a później krótkim fragmentem Ewangelii Świętej o Narodzeniu Jezusa Chrystusa. 
 

Wszyscy zebrani odśpiewali kolędę „Wśród nocnej ciszy”. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – Odczytał fragment Ewangelii wg. Św. Łukasza  

o Narodzeniu Jezusa Chrystusa. 
 

Ks. Kanonik pobłogosławił opłatki oraz wszystkich zebranych. 
 

Ks. Kanonik Henryk Polkowski – Z racji dzisiejszego spotkania opłatkowego z całego serca życzę 

wszystkim obecnym: radości, miłości i pokoju, zgody, życzliwości. Pragnę podziękować za zaproszenie 

mnie na tą  wdzięczności dla Pana Przewodniczącego, Pana Wójta i Rady za zaproszenie mnie tutaj na 

dzisiejszą sesję Rady Gminy i że mogę spotkać się z przedstawicielami władzy, Radnymi i Sołtysami. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Udzielam głosu Panu Szczepanowi Ołdakowskiemu 

Staroście Powiatu Suwalskiego. 
 

Starosta Powiatu Suwalskiego Szczepan Ołdakowski – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Ks. 

Proboszczu, Szanowna Rado, Drodzy Sołtysowie, goście zaproszeni chcę podziękować za zaproszenie 

mnie tutaj na to spotkanie opłatkowe. Przez to czuję się bardzo wyróżniony i dumny, że mogę być tutaj  

z wami. Jest to dla mnie zaszczyt, że Rada Gminy nie odcina się od swojego Starosty, tylko chętnie 

współpracuje. Szanowni Państwo Święta Bożego Narodzenia to święta radosne i właśnie tego Państwu 

życzę, aby w waszych rodzinach gościła radość, nadzieja, byście byli zdrowi, żeby wszystko się pomyślnie 

układało i wszelkie plany były zrealizowane w Nowym Roku. Korzystając z okazji chcę również 

podziękować władzom gminy: Panu Przewodniczącemu, Radnym, Panu Wójtowi za owocną współpracę  

z Zarządem Powiatu, ze mną, i Radą Powiatu. Dzięki temu myślę, że wiele zadań udało nam się 

zrealizować, chociażby tych drogowych. Sądzę, że przed nami kolejne lata współpracy przy realizacji 

zadań Gminy i Powiatu Suwalskiego na obszarze Gminy Raczki. Życzę Wam szczególnie w przyszłym 

roku a jest to rok wyborczy, żebyście znaleźli uznanie społeczności raczkowskiej i zostali ponownie 

wybrani na następną kadencję. Wszystkiego dobrego, nadziei i wszelkiej pomyślności.  
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Chciałbym podziękować zaproszonym gościom za 

oderwanie się od swoich obowiązków i przybycie na to spotkanie opłatkowe. W szczególny sposób 

dziękuję Ks. Kanonikowi za coroczne uczestnictwo przez całą tą kadencję Rady. Życzę Wam: radosnych, 

zdrowych i pogodnych Świąt i wszelkiej pomyślności w nadchodzącym Nowym Roku. Jest to nasze 

ostatnie spotkanie opłatkowe w tym składzie tej kadencji Rady. 
 

Ogłoszono 5 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

 

Pkt 4. Interpelacje i wnioski radnych. 
 

Wiceprzewodniczący Stanisław Ostrowski – Ile środków pieniężnych wykorzystano na demontaż  

i utylizację eternitu w bieżącym roku i ile będzie przeznaczonych funduszy na przyszły rok? 

Czy dla wszystkich przysługuje dodatek mieszkaniowy, jeśli użytkownik jest właścicielem mieszkania lub 

domu a kryterium dochodowe nie przekracza 1.039 zł na osobę? 
 

Radny Jarosław Szyłak – Rodzice dzieci dojeżdżających z Korytki-Ziółkowo zwracają się z prośbą  

o ustawienie wiaty przystankowej przy posesji Państwa T. Jednakże najlepiej wcześniej zrobić rozeznanie 

o celowości postawienia tam tejże wiaty. 

 

Pkt 5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 
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Sołtys Wojciech Żukowski – Chciałbym zapytać, czy działa już Punkt Selektywnego Odbioru Odpadów, 

gdzie on się znajduje i w jakich dniach, i godzinach jest on otwarty? 

Przeglądałem budżet 2014 rok i stwierdzić muszę, że zabrakło w nim funduszu obywatelskiego, który mógł 

pobudzić społeczność lokalną. 
 

Sołtys Piotr Bielecki – Czemu autobus szkolny znów jeździ przez las do Wasilówki i znów tak jak 

poprzednio może stać na torach? Należałoby zmienić trasę przejazdu autobusu np. przez Lipówkę – 

Wasilówkę.  

 

Pkt 6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Nie wniesiono zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 7. Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 2014 rok. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Pracy Rady Gminy Raczki na 2014 rok zawiera 

niezbędną i konieczną ilość do odbycia sesji. Analizując lata poprzednie możemy być pewni, iż tych sesji 

może być więcej niż planowanych, a wynika to z celowości podejmowania przez Radę niezbędnych 

uchwał dla zapewnienia ciągłości zadań gminy. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna: 4 głosami „za”. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXX/189/13. 
 

Pkt 8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru Gminy Raczki obejmującego tereny położone w obrębach 

miejscowości Raczki i Dowspuda. 
 

Kierownik GKO Romuald Dzienis – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado o przystąpieniu do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w obrębach Raczki  

i Dowspuda zadecydowały przede wszystkim dwa czynniki: 

1. Zapisy w studium, które Wysoka Rada przyjęła we wrześniu br., w którym stwierdzono celowość 

przystąpienia do opracowania planu dla przedmiotowego terenu. 

2. Potrzeba aktualizacji parametrów urbanistycznych oraz umożliwienie wprowadzenia nowych funkcji 

terenów w związku z realizującymi się inwestycjami komunikacyjnymi. 

Ponadto było wiele głosów właścicieli gruntów położonych na terenie opracowania, którzy postulowali 

potrzebę opracowania planu zagospodarowania przestrzennego dla ich terenu. 

Na terenie opracowania przewidziana jest zabudowa: mieszkaniowa jednorodzinna, mieszkaniowo-

usługowa oraz rzemiosło i usługi. 

Proszę o pozytywne przyjecie zaproponowanej uchwały. 

Kierownik GKO szczegółowo omówił zakres i lokalizację terenów objętych opracowywanym planem 

zagospodarowania przestrzennego. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna: 3 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 1 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, od 

głosu wstrzymał się 1 radny. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXX/190/13. 
 

W dalszej części obrad Rady Gminy nie uczestniczył Wójt Gminy Raczki. 
 

Pkt 9. Uchwała w sprawie upoważnienia do zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego realizowanego przez Gminę Raczki pod nazwą 

„Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Raczki” w ramach programu priorytetowego 

„System zielonych inwestycji (GIS – Green Investment Scheme). Część 6) SOWA – Energooszczędne 

oświetlenie uliczne”. 
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Proszę Państwa, na etapie negocjacji z Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie dotyczącym podpisania umowy na dofinansowanie tego 

zadania wynikła potrzeba podjęcia prze Radę przedmiotowej uchwały upoważniającej Wójta Gminy 

Raczki do zaciągnięcia pożyczki na ten cel. Jak pamiętacie Państwo w kwietniu br. podejmowana była 

uchwała o przystąpieniu Gminy do tego programu. Jednak w wyniku analizy wniosku NFOŚiGW zażyczył 

dodatkowo podjęcie uchwały o upoważnieniu Wójta, która jest niezbędna do podpisania umowy na 

dofinansowanie. Przypominam, że modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Raczki o wartości 

kosztorysowej ponad 870 tys. zł, w tym 40 % środków pochodzi z dotacji, a planowana pożyczka jest ok. 

50 %. Spłata pożyczki nastąpi po roku karencji ze środków wynikających z oszczędności po tejże 

modernizacji. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXX/191/13. 
 

Pkt 10. Uchwała zmieniająca uchwałę dotyczącą wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Przy podejmowaniu uchwały dotyczącej określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych w miesiącu listopadzie br. zaistniała pomyłka, która 

skutkowała tym, iż w dwóch pozycjach stawki od pewnych grup środków transportowych zostały 

określone powyżej stawki maksymalnej obowiązującej dla tych pozycji. W związku z tym proponujemy 

wprowadzenie zmiany w § 1 pkt 3 lit. c dotyczących pojazdów powyżej 9 ton do poniżej 12 ton – 1.910,00 
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zł" oraz w załączniku nr 2 do uchwały, w zakresie stawki dla pojazdów o dwóch osiach, dopuszczalnej 

masie całkowitej nie mniej niż 31 ton z kwoty 2.442 zł zastępuje się kwotą 2.415 zł.  
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna: 4 głosami „za”.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXX/192/13. 
 

Pkt 11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Proponowane zmiany po stronie dochodów i wydatków budżetu 

gminy na 2013 r. nie wpływają znacząco na budżet, tj. dokonuje się zmniejszenie kwoty dochodów  

i wydatków w związku z wprowadzanymi zmianami o 7.465 zł.  

Jeżeli chodzi o plan dochodów budżetu gminy dokonujemy zmian w następującym zakresie: 

a) zwiększa się dochody o kwotę - 155.121 zł, w tym: 

- dochody w ramach porozumień z jst o kwotę - 73.247 zł, 

- dochody własne o kwotę - 81.874 zł, 

b) zmniejsza się dochody o kwotę - 162.586 zł, w tym: 

- dochody w ramach porozumień z jst o kwotę - 6.668 zł w związku z zakończeniem realizacji projektu 

„Mały Archimedes", 

- dochody własne o kwotę - 155.918 zł w związku z przewidywanym niewykonaniem dochodów do końca 

roku w niektórych podziałkach klasyfikacji budżetowej, co zrównoważyć można zwiększeniem planu 

dochodów w innych klasyfikacjach. 

Jeżeli chodzi o plan wydatków budżetu gminy dokonuje się zmian w następującym zakresie: 

a) zmniejsza się wydatki własne o kwotę - 41.839 zł, 

b) zwiększa się wydatki o kwotę - 34.374 zł, w tym: 

- wydatki bieżące o kwotę - 24.374 zł, z przeznaczeniem na zakup materiałów i usług pozostałych, 

- wydatki majątkowe o kwotę - 10.000 zł z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne związane  

z wykonaniem audytu energetycznego niezbędnego do złożenia wniosku na dofinansowanie realizacji 

zadania termomodernizacyjego ze środków NFOŚiGW w ramach VI konkursu programu priorytetowego 

pn.: System zielonych inwestycji (GIS – Green Investment Scheme) Część 1) Zarządzanie energią w 

budynkach użyteczności publicznej. 

Budżet gminy po dokonanych zmianach wynosi: 

 Dochody budżetu gminy ogółem - 23.152.094 zł, w tym: 

- dochody bieżące - 17.514.268 zł, 

- dochody majątkowe - 5.637.826 zł. 

 Wydatki budżetu gminy ogółem - 27.988.999 zł, w tym: 

- wydatki bieżące - 15.324.802 zł, 

- wydatki majątkowe - 12.664.197 zł. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna: 4 głosami „za”.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia Komisji jest pozytywna. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 1 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, od 

głosu wstrzymał się 1 radny. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXX/193/13. 
 

Pkt 12. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 

2014 – 2018: 
 

- odczytanie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 2018 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2014 – 2018 przedstawiony był w drodze Zarządzenia Nr 300/13 Wójta Gminy Raczki  

z dnia 12 listopada 2013 r. Został on Państwu szczegółowo omówiony na poprzedniej sesji oraz podczas 

posiedzeń poszczególnych Komisji Rady Gminy. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Raczki opiewa 

lata 2014 – 2018, czyli tj. kolejny rok budżetowy, aż do chwili spłaty zobowiązań zaciągniętych w tym 

momencie przez naszą gminę. Przedłożony przez Wójta Gminy projekt tejże uchwały uzyskał pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej pod względem strony merytorycznej i formalnej sporządzenia 

tego dokumentu.  
 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-2018 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Wiszowaty – Nasza Komisja nie wniosła uwag i zastrzeżeń 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-

2018. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Nasza Komisja nie 

miała uwag do projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-2018  

i zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 
 

- odczytanie opinii w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 2018 

przez przewodniczącego Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – W dniu 10 grudnia 

2013 r. odbyło się posiedzenie Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy Raczki zgodnie z uchwałą 

XXXVII/182/10 Rady Gminy Raczki z dnia 17 sierpnia 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej w celu opracowania ostatecznej opinii na temat: 

- projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-

2018. 

Z przedstawionej opinii przez Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Turystyki pana Jarosława Szyłak wynika, że Komisja nie miała zastrzeżeń do projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-2018 i zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Grzegorz Wiszowaty stwierdził, że jego Komisja nie wniosła 

uwag i zastrzeżeń do projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-

2018 i zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu pani Janina Mucharska stwierdziła, że 

Komisja nie miała uwag do projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 

2014-2018 i zaopiniowała pozytywnie. 

Przedstawiona prognoza jest spójna z budżetem Gminy Raczki na 2014 r.  
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Prognozowane dochody bieżące na 2014 r. ustalone są na poziomie o 3,16 % niższym od przewidywanego 

wykonania dochodów w 2013 r.  

Prognozowane dochody bieżące na lata 2015-2018 określono wskaźnikiem wzrostu od 3 do 5 %. 

Prognozowane dochody majątkowe w kwocie 7.210.840 zł ustalono na podstawie złożonych wniosków o 

dotację WFOŚiGW w kwocie 890.450 zł, środków unijnych 584.739 zł, w ramach programów unijnych w 

kwocie 5.735.651 zł.  

Plan wydatków majątkowych w latach 2015-2018 określono wskaźnikiem wzrostu od 2 do 4 %, tj. w 

granicach stawek inflacji w ostatnich latach budżetowych. W planie wydatków majątkowych na lata 2015-

2016 ujęte zostały kwoty dotyczące zadań przyjętych do realizacji w tym okresie.  

Na planowane wydatki majątkowe w roku 2017 składają się zadania z wykazu przedsięwzięć  

w kwocie 700.000 zł oraz planowane zadania jednoroczne w kwocie 870.015 zł. 

W roku 2014 planowany jest deficyt budżetu na poziomie 1.163.680 zł.  

W wykazie przedsięwzięć na lata 2014-2017 ujęte zostały 3 nowe zadania inwestycyjne: 

1) Pałacowa Akademia Cultury – 472.500 zł, 

2) Rewitalizacja Staromiejskiego Zespołu w Raczkach – 2.560.000 zł, 

3) utwardzenie drogi Dowspuda – Szkocja – Korytki oraz ulic w Raczkach – 4.499.208 zł. 

Stwierdzam, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014-2018 został przez 

Stałe Komisje Rady Gminy Raczki zaopiniowany pozytywnie. 

W głosowaniu Przewodniczących Stałych Komisji projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raczki na lata 2014-2018 został zaopiniowany pozytywnie 2 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 
 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 2018 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz zapoznał z treścią uchwały RIO w Białymstoku w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 

2014 – 2018. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr RIO.V-00311-9/13. 
 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2014 – 2018 
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Przedstawiony projekt uchwały jest spójny z budżetem gminy Raczki, który 

jest zrównoważony i dostosowany do naszych możliwości i możliwości pozyskiwania środków z zewnątrz. 

Na pewno w ciągu 2014 roku będzie prognoza jak i zmieniał się. Liczymy, że jednak główne założenia 

inwestycyjne nie wypadną z przyczyn od nas niezależnych, ale na pewno znajdą się w związku  

z rozstrzygnięciami kolejnych postępowań oszczędności i myślę, że ten zakres inwestycji będzie ulegał 

ciągłej zmianie. Jesteśmy na taką ewentualność przygotowani, tj. przygotowujemy na poszczególne 

zadania niezbędne dokumentacje, aby w przypadku pojawienia się wolnych środków przystąpić do 

realizacji. Niestety wypadła nam schetynówka, ale na pewno będziemy ponownie w przyszłym roku 

ubiegać się o to dofinansowanie na 2015 r.  
 

- głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2014 – 

2018 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 12 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 2 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, od 

głosu wstrzymało się 2 radnych. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 12 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XXX/194/13. 
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Pkt 13. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na 2014 rok. 
 

- odczytanie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 rok 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Projekt budżetu gminy na rok 2014 został przedstawiony 

Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej do zaopiniowania w drodze Zarządzenia Nr 301/13 

Wójta Gminy Raczki z dnia 12 listopada 2013 r. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Raczki na rok 2014 jest tożsamy z tym projektem budżetem gminy, który był przedstawiony w miesiącu 

listopadzie br. 

Jeśli chodzi o strukturę budżetu gminy na rok 2014 to przedstawia się ona następująco: 

1) plan dochodów zamyka się kwotą 24.421.320 zł, w tym: 

- dochody bieżące w wysokości 17.210.480 zł, 

- dochody majątkowe w wysokości 7.210.840 zł.  

2) plan wydatków zamyka się kwotą 25.585.180 zł, w tym: 

- wydatki bieżące w wysokości 14.590.034 zł, 

- wydatki majątkowe w wysokości 10.995.146 zł.  

W budżecie tworzy się rezerwy w łącznej kwocie - 64.000 zł, w tym: 

- ogólną w wysokości - 27.000 zł, 

- celową w wysokości - 37.000 zł, z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe. 

Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych  

i Funduszu Spójności w wysokości - 7.852.451 zł. 

Deficyt budżetu gminy w wysokości - 1.163.860 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi  

z wolnych środków z rozliczenia kredytów i pożyczek w kwocie - 678.400 zł oraz pożyczki 

długoterminowej w kwocie - 485.460 zł. 

Łączna kwota przychodów budżetu w wysokości - 2.591.017 zł oraz łączna kwota rozchodów budżetu  

w wysokości – 1.427.157 zł. 

Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne. Planowanych jest 12 zadań inwestycyjnych. Część tych zadań są to 

nowe zadania inwestycyjne, a pozostała część są to zadania kontynuowane, czy z ubiegłego roku lub lat 

wcześniejszych.  

Przedstawiony projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Do projektu 

uchwały mamy osiem wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych załączników, czyli: 

- plan dochodów,  

-plan wydatków,  

- plan zadań inwestycyjnych realizowanych na rok następny,  

- załącznik dotyczący wydatków na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 

strukturalnych i Funduszu Spójności,  

- plan przychodów i rozchodów budżetu gminy,  

- dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań zleconych jednostkom, które będziemy obligowani 

do odprowadzenia do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego,  

- zestawienie planowanych kwot dotacji, które będą udzielone w 2014 r. z budżetu gminy jednostkom 

zaliczanych do sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych, 

- plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego. Proszę Państwa Radnych o przyjęcie tego projektu 

uchwały. 
 

- odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 

rok 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Wiszowaty – Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Raczki na rok 2014. 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – Komisja stwierdza, 

że opracowany projekt budżetu gminy przedstawia realne możliwości finansowe dotyczące realizacji 

podstawowych zadań Gminy oraz zadań inwestycyjnych. Jednakże wnosi o ujęcie w budżecie w miarę 

posiadanych środków przebudowę części ulicy Raczkowskiej. 

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały: 4 głosami „za”. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 
 

- odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 rok przez przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Janina Mucharska – W dniu 10 grudnia 

2013 r. odbyło się posiedzenie Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy Raczki zgodnie z uchwałą 

XXXVII/182/10 Rady Gminy Raczki z dnia 17 sierpnia 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej w celu opracowania ostatecznej opinii na temat: 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Raczki na 2014 rok.  

Z przedstawionej opinii przez Przewodniczącego Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Turystyki pana Jarosława Szyłak wynika, że Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Grzegorz Wiszowaty stwierdził, że jego Komisja pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu pani Janina Mucharska odczytała opinię 

Komisji w sprawie budżetu Gminy Raczki na 2014 rok. 

Dochody budżetu Gminy Raczki zostały zaplanowane na kwotę 24.421.320 zł i pochodzą  

z następujących źródeł: 

- podatek dochodowy – 1.474.339 zł, 

- dotacje i subwencje – 17.305.630 zł, 

- dochody własne – 4.619.707 zł, 

- nadwyżka zakładu budżetowego – 21.644 zł. 

Dochody bieżące stanowią kwotę 17.210.480 zł, dochody majątkowe kwotę 7.210.840 zł.  

Wydatki budżetu gminy zostały zaplanowane na kwotę 25.585.180 zł, w tym wydatki bieżące na kwotę 

14.590.034 zł i stanowią 57,03 % wydatków budżetu. 

Wydatki majątkowe zaplanowano na kwotę 10.995.146 zł i stanowią one 42,97 % wydatków budżetu. 

W budżecie tworzy się rezerwy w kwocie 64.000 zł. 

Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych  

i funduszu spójności w wysokości 7.852.451 zł. 

W strukturze planowanych wydatków: 

- oświata i wychowanie stanowi 30,8 %, 

- pomoc społeczna – 11,05 %, 

- edukacyjna opieka wychowawcza – 1,32 %, 

- gospodarka komunalna – 32,35 %, 

- kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 2,31 %, 

- administracja publiczna – 7,50 %, 

- transport i łączność – 5,42 %, 

- inne działy – 9,25 %. 

Wydatki inwestycyjne stanowią 42,97 % całości wydatków budżetu gminy.  

Deficyt budżetu gminy planowany jest na kwotę 1.163.860 zł.  

Spłaty kredytów i pożyczek ustalone zostały na kwotę 1.427.157 zł.  

Planowane zobowiązania na dzień 31.12.2014 r. wynosić będą 5.981.153 zł i stanowią 24,49 % 

planowanych dochodów na 2014 r. Zdaniem Komisji jest to bezpieczny wskaźnik zobowiązań 

kredytowych Gminy. Komisja stwierdza, że opracowany projekt budżetu gminy przedstawia realne 

możliwości finansowe dotyczące realizacji podstawowych zadań Gminy oraz zadań inwestycyjnych. 

Jednakże wnosi o ujęcie w budżecie w miarę posiadanych środków przebudowę części ulicy Raczkowskiej. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy na 2014 rok. 

Stwierdzam, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Raczki na rok 2014 został przez 

Przewodniczących Stałych Komisji Rady zaopiniowany pozytywnie: 3 głosami „za”. 
 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie projektu 

budżetu Gminy Raczki na 2014 rok oraz o możliwości sfinansowania przedstawionego deficytu 
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Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz zapoznał z treścią uchwały RIO w Białymstoku w sprawie 

wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Raczki na 2014 rok oraz o możliwości 

sfinansowania przedstawionego deficytu. 
 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr RIO.V.00310-9/13. 
 

- dyskusja nad projektem uchwały w sprawie projektu budżetu gminy Raczki na 2014 rok 
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Szanowna Rado budżet Gminy Raczki jest dostosowany do naszych 

możliwości finansowych, jak również do możliwości pozyskania środków finansowych z zewnątrz. 

Odnośnie wniosku o przebudowę części ulicy Raczkowskiej tak, jak i innych ulic w Raczkach, mogę 

powiedzieć, że jeżeli pojawią się jakieś wolne środki z tzw. opłaty eksploatacyjnej, to będziemy te zadania 

realizować. Zakładaliśmy, że rok 2014 będzie rokiem bardziej oszczędniejszym, ale nie sposób odrzucić 

jest pojawiające się możliwości pozyskania środków z zewnątrz na realizację naszych inwestycji. 

Analizując pod tym względem kolejne lata może nie być już takich szans. Proszę o przyjęcie budżetu 

gminy na 2014 rok. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 13 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 1 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, od 

głosu wstrzymał się 1 radny. 

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr XXX/195/13. 
 

Pkt 14. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – W 2013 roku wydatki na usuwanie i utylizację azbestu kształtowały się  

w kwocie 38.298 zł, z czego dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej wyniosło 18.500 zł. Kwoty te wynikają z zapotrzebowania ze strony mieszkańców 

gminy. Obecnie mamy okres składania wniosków przez mieszkańców na usuwanie, lub też demontaż i 

usuwanie azbestu. Na podstawie tych informacji składamy do WFOŚiGW wniosek o dofinansowanie w/w 

celu. Na podstawie tych zgłoszeń będziemy mogli określić wysokość wydatków na usuwanie azbestu na 

2014 rok. Termin składnia mija 20 grudnia 2013 r.  
 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Spełnienie kryterium do dodatków mieszkaniowych nie 

tylko zależy od wysokości dochodów oraz powierzchni normatywnej w przeliczeniu na ilość osób 

zamieszkałych w danym mieszkaniu, bądź domu. Aby uzyskać tenże dodatek należy nie tylko spełniać 

powyższe kryteria, ale też istotne są poniesione wydatki. Różnica pomiędzy wydatkami przypadającymi na 

powierzchnię normatywną lokalu mieszkalnego a kwotą stanowiącą wydatki poniesione przez daną osobę 

lub rodzinę i to są wysokości ustalone ustawowo: 

- 15% przychodów gospodarstwa domowego w przypadku rodzin jednoosobowych,  

- 12% przychodów gospodarstwa domowego w przypadku rodzin od dwu- do czteroosobowych, 

- 10% przychodów gospodarstwa domowego w przypadku rodzin pięcioosobowych i więcej.  

Istotne jest to, że wysokość dodatku mieszkaniowego łącznie z ryczałtem nie może przekroczyć, zgodnie  

z uchwałą Rady Gminy z dnia 28 czerwca 2006 r. 50% wydatków przypadających na normatywną 

powierzchnię zajmowanego lokalu mieszkalnego lub 50% faktycznie poniesionych wydatków na lokal 

mieszkalny. Czasami niestety to powoduje, że dodatek nie przysługuje pomimo spełnienia kryterium 

dochodowego i powierzchni normatywnej. Naliczenie dodatku mieszkaniowego nie jest prostą czynnością. 

Potrzebny do tego jest szereg szczegółowych danych o warunkach lokalu mieszkalnego i poziomu życia 

rodziny. Przyznawanie tego dodatku wymaga indywidualnego rozpatrywania spraw.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Ostrowski – Zapytałem się o tą sprawę, bo zgłosiła się do mnie jedna 

osoba, której rodzina liczy 5 osób, a podejrzewam, że takich rodzin jest w naszej gminie więcej. 
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Mieszkanie akurat spełnia to kryterium, bo ma 65,20m
2
 a i dochody są bardzo niskie. W GOPS 

powiedzieli, że tej osobie ten dodatek mieszkaniowy nie przysługuje. Ponieważ taki dodatek przysługuje 

dla mieszkańców lokalów mieszkalnych w blokach i innych mieszkaniach socjalnych. Dlatego chciałbym 

wyjaśnić, czy rzeczywiście tak jest. 
 

Kierownik GOPS Justyna Sadowska-Kurzyna – Zdaję sobie sprawę, że sposób naliczania dodatków 

mieszkaniowych może być  Państwu niezrozumiała. Dlatego proszę powiedzieć tej osobie, aby zwróciła się 

do mnie z konkretnymi danymi niezbędnymi do wyliczenia tego dodatku, tj. z aktem notarialnym gdzie jest 

wykazana powierzchnia lokalu, z wydatkami, dochodami. Trudno mi jest bez tych danych powiedzieć, czy 

tej osobie należy się, czy tez nie. 
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Odnośnie ustawienia wiaty przystankowej w Ziółkowie, myślę, że nie byłoby 

z tym problemu. Jeżeli istnieje taka potrzeba i rzeczywiście znajdziemy dobrą lokalizację dla wyznaczenia 

przystanku, gdzie beż żadnych utrudnień mógłby zatrzymywać się autobus. Przekażę tę sprawę dla 

Kierownika BOS, aby zrobił rozeznanie odnośnie miejsca ustawienia tejże wiaty. 

 

Pkt 15. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 
 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych istnieje od 1 lipca 

2013 r. i znajduje się przy gminnej oczyszczalni ścieków w Dowspudzie. Zatrudniony jest tam pracownik. 

Czynny jest od wtorku do soboty w godzinach 9.00 – 17.00.  
 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Ten punkt pół roku działa i wiem, że z niego korzysta bardzo dużo 

osób, więc nie widzę takiej potrzeby.  
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Jeżeli jest taka potrzeba, to przygotujemy taką informację. 
 

Sołtys Wojciech Żukowski – Czy Zakład nie może roznieść mieszkańcom tych harmonogramów odbioru 

śmieci, jak będą roznosić książeczki za wodę, tylko sołtysi? 
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Wiem, że Zakład takie książeczki będzie roznosić w połowie stycznia. Więc, 

to stosunkowo za późno, względem terminu odbioru śmieci w miesiącu styczniu. My ten harmonogram 

dostaliśmy od firmy po ostatnim odebraniu śmieci w 2013 roku. Macie Państwo ustawione tablice we 

wsiach i możecie taki harmonogram wywiesić. 
 

Sekretarz Gminy Andrzej Czuper – Harmonogram odbioru śmieci na 2014 rok został umieszczony na 

stronie internetowej i wywieszony na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. Możecie też go wywiesić na 

tablicach ogłoszeń w waszych wsiach. Tą jaką formą poformujecie o tym, to zależy od was. 
 

Radny Grzegorz Wiszowaty – Dobrze byłoby w zawiadomieniu o zwołaniu sesji informować, że będzie 

razem spotkanie opłatkowe.  
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Na ostatniej sesji w miesiącu listopadzie br. mówiłem, 

że będzie te spotkanie opłatkowe. Uprzedziłem, wtedy wszystkich obecnych. Nie wiem, czy w kwestii 

formalnej takie spotkanie można zapisać w programie obrad sesji. 
 

Radny Kazimierz Iwanowski – W ostatnim czasie słyszałem opinię od rolnika z Koniecboru, który obawia 

się, że za te kilka hektarów ziemi, hektar lasu zabranych pod budowę obwodnicy, za wiele nie otrzyma.  

Z tych spotkań, które były wcześniej zorganizowane, wynika, że ta cena będzie dla niego niezadowalająca. 

Nie jest to jakiś odosobniony przykład, bo w większości przypadków tak właśnie jest. Rolnik, mówił też, 

że podczas spotkań z wicewojewodą i przedstawicielami tej firmy nabrał takiego odczucia, że Urząd 

Gminy nie za bardzo występuje w sprawie pokrzywdzonych rolników.  
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Chciałbym chętnie poznać kto to jest i czy po zwróceniu się ze swoją sprawą 

nie dostał wystarczających wzorów dokumentów od nas, ponieważ o ile pamiętam, każdy kto do nas 

przyszedł dostawał od nas wzory dotyczące składania uwag, jak również opracowany wzór odwołań. To 

wszystko prowadziliśmy od miesiąca maja br. gdzie każdy, kto się zwrócił do nas odnośnie spraw wycen 

zgłosił się, to go otrzymał. Odnośnie działań gminy to już od marca br. każdy zainteresowany dostawał 

maksymalną ilość informacji i pomocy również, czy to w godzinach pracy, czy to po godzinach pracy. 

Więc, taki zarzut ja odbieram osobiście i chętnie mu podziękuję, bo jeżeli ta osoba była u mnie to nie 

wyszła ode mnie bez stosownych dokumentów. Pytanie tylko, czy ta osoba odwołała się od decyzji, czy 
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nie. Niestety z tego co mi wiadome część mieszkańców liczyła na to, że coś zostanie załatwionych za nich. 

W tym przypadku, jak i w przypadku odszkodowań Gmina za nich nie mogła podjąć żadnych działań. 

Staraliśmy się pomóc osobom w tym zakresie najlepiej, jak mogliśmy. 

Spotkanie Komitetu protestacyjnego, w którym działamy od początku, z ministrem transportu, który się 

między czasie zmienił, miało być w grudniu br., a odbędzie się w styczniu 2014r.  
 

Radny Kazimierz Iwanowski – Ta specustawa, która weszła w życie od 1 stycznia tego roku jest ustawą 

krzywdzącą właścicieli gruntów i dlatego są tego typu problemy.   
 

Zastępca Wójta Piotr Gajda – Na to, na co mamy wpływ, to robiliśmy. Opinia prawna została sporządzona 

w maju br. za którą zapłaciła Gmina, która została wysłana od razu. Działania były na bieżąco prowadzone. 

Mogę powiedzieć, że działania Izby Rolniczej z naszego terenu jest żadna. Działania prowadzi 

augustowska Izba Rolnicza i Podlaska Izba Rolnicza Oddział w Białymstoku.  
 

Radny Tomasz Gaździński – Moje grunty też zostały zabrane pod budowę obwodnicy i z tą sprawą wycen 

zgłosiłem się do Urzędu Gminy. Stwierdzić muszę, na moim przykładzie, że pomoc ze strony gminy była. 

Dostępne były wzory pism, a jeżeli rolnik nie chciał jechać po wycenę do Urzędu Wojewódzkiego  

w Białymstoku, to po odpowiednim piśmie została ta wycena przesłana, tj. operat szacunkowy. Co mogła 

pomóc, to pomagała rolnikom. W przypadku cen szacunkowych klasa gruntu nie ma wpływu na cenę 

ziemi. 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Sewastynowicz – Porządek sesji został wyczerpany. Informuję, że 

protokół z dzisiejszej sesji sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 3 dni przed terminem 

kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki. 
 

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia chciałbym życzyć wszystkim tutaj obecnym: 

spokojnych i radosnych Świąt Bożego Narodzenia i szczęśliwego Nowego Roku. 
 

Dziękuję radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udział w obradach Rady. 

 

„Zamykam XXX Sesję Rady Gminy Raczki”. 

 

Protokołowała 

 

Danuta Karaś 

  Przewodniczący Rady 

 

Mirosław Sewastynowicz 

 

 


